
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2009. február 26-án 
megtartott képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 

Jelen vannak: Nosza József polgármester, Bácskay Tamás alpolgármester, Kovács László, 
Nyíri László, Kurilla Olivér, Mikó Imre, Széplaki Zoltán, Molnár Sándor, Smiri 
László, dr. Mieczynszky Ernő képviselő, Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző, Smiriné
Papp Katalin pénzügyi csoportvezető, Mihály Tamás Békés Megyei Vízművek Zrt. 
részéről

Nosza József polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javaslatára a képviselő-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül
az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

N A P I R E N D

1. Közmeghallgatás

2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester 

3. Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének módosítása. 
 Előadó: Nosza József polgármester 

4. A házibrigád beszámolója 2008. évi tevékenységéről, a brigád 2009. évi feladatainak 
meghatározása. 

Előadó: Nosza József polgármester 

5. Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének megalkotása.
           Előadó: Nosza József polgármester 

6. Tájékoztató az ÖKOCENTRUM üzemeltetéséről.
           Előadó: Smiriné Kokauszki Erika intézményvezető

7. Bejelentések

Első napirendi pont: Közmeghallgatás.

Nosza József polgármester felolvassa a napirendre vonatkozó előterjesztését. Az előterjesztés 
a jegyzőkönyv mellékletét képezi.
Elmondja, hogy Mihály Tamás a Békés Megyei Vízművek Zrt. képviseletében jelent 
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meg, hogy ismertesse a Zrt. akcióját. 

Mihály Tamás köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy a Vízművek Zrt. a lakossági 
fogyasztók támogatására akciót hirdetnek a szennyvízcsatorna hálózatra történő 
rákötés érdekében. Az erre vonatkozó szórólapot a lakosok megkapták. Elmondja, 
hogy aki 03.01.-05.31. között köt rá a rendszerre az a rákötés időpontjától kezdődően 
3 hónapig 100 %-os, majd 3 hónapig 50 %-os, azután 3 hónapig 25 %-os 
kedvezményben részesül. Aki 06.01.-08.31. között köt rá a rendszerre az a rákötés 
időpontjától kezdődően 3 hónapig 50 %-os, majd 3 hónapig 25 %-os kedvezményben 
részesül. Aki 09.01.-11.30. között köt rá a rendszerre az a rákötés időpontjától 
kezdődően 3 hónapig 25 %-os kedvezményben részesül. 
Elmondja, hogy a rákötési irányelveket be kell tartani. A rákötést be kell jelenteni a 
Vízművek Zrt szeghalmi kirendeltségének, ami pár napon belül átveszi a rákötést, és 
szerződéskötés után a számlázási rendszerben beállítják az akciós kedvezményt. 

Bokor Imre Aradi u. 22. szám alatti lakos kérdezi, hogy a rákötést be lehet temetni vagy 
nyitva kell hagyni az átvételig?

Mihály Tamás elmondja, hogy az egyenes szakaszokat be lehet temetni. A bejelentést követő
1-2 napon belül megtörténik az átvétel, addig célszerű nyitva hagyni a többi részt. 

Smiri László képviselő kérdezi, hogy van a Vízművek Zrt-nek olyan csoportja, aki a 
rákötéseket végzi?

Mihály Tamás elmondja, hogy nincs. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a helyi kábel-tv-n vannak már hirdetések ilyen 
vállalkozókról. 

Nyíri László képviselő elmondja, hogy a Körös vízminőségét befolyásolja a bele vezetett 
szennyvíz, mely emiatt jelentősen romlott. A nagyobb városokban milyen a rákötési 
arány?

Mihály Tamás elmondja, hogy 60 % feletti az arány. Ahol kész van a település teljes 
rendszere ott meghirdetik az akciót. A tisztítótelepeket több helyen korszerűsítették, 
Békéscsabán is megkezdik a beruházást. Ezzel javítanak a vízminőségen. 

Bokor Imre Aradi u. 22 szám alatti lakos kérdezi, hogy az Aradi utcát fogják-e aszfaltozni?

Nosza József polgármester elmondja, hogy EU-s pályázatoknál gyűjtőutcákra lehet pályázni. 
Az Aradi utca az kiszolgáló út. Minden utcára meg van a tervük. 2007-ben pályáztak 
az Aradi utcára is, de nem nyertek támogatást. 2008-tól már nem lehet kiszolgáló útra 
pályázni ebben a keretben. Más keretet kell keresni a kiszolgáló utak pályázatához. 

Bokor Imre Aradi u. 22. szám alatti lakos elmondja, hogy soknak tartja a vízdíjban az 50.- 
Ft-os emelést. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy eddig a díjba nem volt kalkulálva felújításra 
összeg. A vízhálózat rossz állapotban van. A rekonstrukciós munkálatokra forrást kell 
teremteni, melyet így szednek be. Így a kb. 30 %-os vízveszteség csökkenni fog, ami 
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azért jó, mert a vízdíjrendszer figyelembe veszi az elfolyt víz mennyiségét is. Ennek 
következtében előbb-utóbb kedvezőbb lesz a vízdíj. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

17/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a polgármester az önkormányzat 2008. évi tevékenységéről, 
és a 2009. évi költségvetési tervezetről szóló tájékoztatóját

a közmeghallgatásra elfogadja. 

(A tájékoztató a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Második napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két 
ülés között történt fontosabb eseményekről

Széplaki Zoltán képviselő érdeklődik, a szalmabrikettről. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy kért egy előterjesztést róla, melyet majd a 
képviselők megkapnak. A szalmabrikett piaci ára az akácéval megegyezik. A fűtés 
nem automatizálható. A gyártáshoz kellene épület és gépek is. 

Dr. Mieczynszky Ernő képviselő kérdezi, hogy Jakusovszki őrsparancsnokkal miről 
tárgyaltak?

Nosza József polgármester elmondja, hogy a rendőrőrs szeretne szolgálati autót a körzeti 
megbízottaknak, melyre reális esélyük van. Ez azért szükséges, hogy ne saját autót 
használjanak, és ne kelljen cégautó adót fizetni. Mivel kevés az emberük a két tarcsai 
körzeti megbízott Mezőberényben is teljesít szolgálatot, de ilyenkor járőr-kocsit 
küldenek át a településre. 

Smiri László képviselő kérdezi, hogy a Polgármesteri Hivatal felújítása, akadálymentesítése 
hol tart?

Nosza József polgármester elmondja, hogy elkészült a hozzáépítés, az irattár, a mosdó, illetve
az akadálymentesítés. 4 iroda van kész. A mosdókat kell még felszerelni. 40 %-os 
készültségi szint ki van fizetve. Hrabovszki Pál műszaki ellenőr hetente jön ellenőrizni
a munkálatokat. Úgy gondolja, hogy határidőre, jó minőségben készül el az 
akadálymentesítés, és felújítás. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

18/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és 
a két ülés között történt fontosabb eseményekről

szóló beszámolót elfogadja. 
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Harmadik napirendi pont: Az önkormányzat 2008. évi költségvetési rendeletének 
módosítása.

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a rendelet módosítás tervezetét. 

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság is 
elfogadásra javasolja a rendelet módosítás tervezetét. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a rendelet módosítás tervezete a Képviselő-
testület döntéseinek átvezetését tartalmazza. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

4/2009.(              )
önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló
3/2008.(II.22.) önkormányzati rendelet

módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Negyedik napirendi pont: A házibrigád beszámolója 2008. évi tevékenységéről, a brigád 
2009. évi feladatainak meghatározása.

Nosza József polgármester elmondja, hogy a beszámoló a munkalapok alapján készült.

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság a 
beszámolót és a feladatok meghatározását elfogadásra javasolja. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

19/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a házibrigád beszámolóját a 2008. évi tevékenységéről, 

és a brigád 2009. évi feladatainak meghatározását
jóváhagyja. 

(A feladatterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: folyamatos, 2009. december 31. 
Felelős: Nosza József polgármester 
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Ötödik napirendi pont: Az önkormányzat 2009. évi költségvetésének megalkotása

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző tájékoztatásként elmondja, hogy a költségvetési 
rendelet tervezet szükséges egyeztetését az előkészítő eljárás során a Cigány 
Kisebbségi Önkormányzat elnökével, a költségvetési szervek vezetőivel, a 
Diákönkormányzattal, a Szülői Munkaközösséggel, az intézmények alkalmazotti 
közösségének vezetőivel és a Szakszervezetekkel elvégezték, illetve az önkormányzat 
összes bizottsága is véleményezte azokat. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a költségvetési rendelet tervezete előterjesztésre 
került, mely egyensúlyban van. Két kérdésről kell dönteniük. Egyik a pályázati 
támogatásból vásárolandó busz. Ez azért kérdés, mert jogszabályi változás alapján 
vásárlásnál el lehet térni a pályázatban meghatározott buszmérettől. Így lehetőségük 
van 9 személyes busz vásárlására is, melyhez elég B kategóriás jogosítvány. Az 
alapvető cél a szolgáltatás fejlesztés volt az Alapszolgáltatási Központban, és egyéb 
önkormányzati feladatokhoz is szükséges gépjármű. Több gazdasági programban is 
szerepelt már a szociális gépjármű vásárlás, melyre most először volt lehetőség 
pályázati támogatást nyerni. Lehetőség van a pályázat alapján civil hasznosításra is. A 
felhasználási terület kapcsán igen homályos a megfogalmazás, ezért megkereste a 
Közlekedési Hatóságot, de nem adtak írásbeli választ, melyből kiderülne, hogy hogyan
kell értelmezni az előírást. 
Másik téma a bölcsődei csoport indítása, mely a gyermeklétszám csökkenése miatt 
fontos kérdés. Felvetődött az integrált intézmény lehetősége. Múlt héten jelent meg az 
egységes bölcsődére vonatkozó jogszabály, melynek tervezete alapján az 
önkormányzatra nem vonatkozott a lehetőség. 
Készültek felmérések az igényekről. A bölcsőde súlyos anyagi áldozattal beindítható. 
A bölcsődébe a ténylegesen jelen lévő gyermekekre adnak normatívát. A felmérés 
alapján látható némi igény. 
Sok más szempont is van a bölcsőde kérdésénél. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a kérdés erősen 
megosztotta a bizottságot. A busznál a civil kérdés, a bölcsődénél a kihasználtság 
kérdése. 
A bizottság 3:2 arányban javasolja, hogy ne vásároljanak az elnyert támogatásból 
gépjárművet. 
A bölcsődénél alapvető dilemma, hogy lesz-e megfelelő gyermeklétszám, mivel a 
normatív támogatás, csak a ténylegesen megjelent gyermekekre jár. 
Két óvónő vállalta az átképzést. A bölcsőde indításával munkahelyeket tudnának 
megtartani. A bizottság egyhangúlag javasolja 12 férőhellyel a bölcsődei csoport 
beindítását. Ez természetesen pénzügyileg kiegészítést kíván, tehát van benne 
kockázat. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 9 
személyes gépjármű vásárlását javasolják, mert ahhoz nem kell külön sofőr, olcsóbb 
az üzemeltetése és elegendő a szükséges feladatok elvégzéséhez. 
A bizottság támogatja bölcsődei csoport indítását 2009. szeptember hótól. 
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Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság szintén 
támogatja bölcsődei csoport indítását. A bizottság szintén a 9 személyes gépjármű 
vásárlását támogatja. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy a bölcsőde egy önként vállalt feladat, 
melynek anyagi kihatásai vannak. Ez olyan befektetés lehet, mely a falu vonzerejét, 
megtartó képességét növeli. Az új óvoda épület egy bölcsődei csoport nélkül lassan 
kiürül, illetve ezzel munkahelyeket tudnak megtartani. 
A Képviselő-testület 17 személyes kisbusz vásárlására adta be pályázatát, mert azzal 
tudná segíteni a civil szervezetek utaztatását. Mai napig nem látnak tisztán a 
jogszabály előírásaiban. Egy megnyert támogatást nem szabad visszadobni. 
Törvénytelenséget nem követhetnek el. Így egyetért a 9 személyes gépjármű 
vásárlásával. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy a bölcsőde valóban önként vállalt feladat, 
de 20 éve nincs munkahelyteremtéssel kapcsolatban eredmény, legalább munkahely 
megtartás legyen. Az intézményvezető alternatív lehetőségeket hozott. 
Mezőberényben szűkös a bölcsődei férőhely, így onnan is jöhetnek át. Van rá esély, 
meg kell próbálni. A bölcsődei kérdés eldöntése nagyban befolyásolja a busz kérdését.
Alapvető fontosságúnak tartja, hogy támogatást ne adjanak vissza, ki kell használni a 
lehetőséget. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a 17 személyes kisbusz megtakarításából 
majdnem egészében finanszírozható a bölcsőde. A következő évek meghozzák a 
választ az igény tekintetében felmerülő kérdésekre, és majd akkor szűrhetik le a 
tapasztalatokat. Minden intézmény működtetése anyagilag kiegészítést kíván. Az 
óvoda tekintetében is törekedni kell a kihasználtság növelésére. 

Molnár Sándor képviselő úgy gondolja, hogy nem egy fajsúlyú a két kérdés. A bölcsődét be 
kell vállalni, hogy 3 fő munkahelye megmaradhasson. Támogatja a bölcsődei csoport 
beindítását. 
A busszal kapcsolatosan a pályázati kiírásnál a Képviselő-testület többségében a 17 
személyes kisbuszt támogatta. Több mint 20 civil szervezet működik a településen, 
akiknek mozgatásában lehetne segíteni a 17 személyes busszal. Sajnos az illetékes 
hatóság nem tud írásban véleményt mondani a jogszabály értelmezéséről. A 
feladatokhoz luxusnak tartja, hogy 9 személyes gépjármű kerüljön megvásárlásra. 
Nem támogatja gépjármű vásárlást. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a pályázati kiírás akkor is arról szólt, amiről most.
A Képviselő-testület gondolkodott abban, hogy a civileket tudná szállítani a 17 
személyes kisbusz. Az idősek segítésére van az Alapszolgáltatási Központ, és az ő 
tevékenységük segítésére, a szolgáltatás minőségének javítására használható a 9 
személyes gépjármű. Ez a feladat a 17 személyes kisbusszal nehézkes lenne. Ő ezt 
gondolja luxusnak. A saját számlás utas szállítás jogi háttere nem igazából tisztázott. 

Smiri László képviselő elmondja, hogy a Képviselő-testület kapva-kapott a busz kérdésen. A 
busz egy tárgy, ami pótolható, viszont a munkaerő nem pótolható. 3 fő sorsáról van 
szó, ez az elsődleges kérdés. Kéri az óvodavezetőt, hogy virágzó együttműködés 
érdekében a maximumot nyújtsák. 
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Mikó Imre képviselő úgy gondolja, hogy a bölcsőde kérdéséről már mindent elmondtak. 
Nem lehet garantálni, hogy megfelelő számú gyermek lesz a bölcsődében. 
A busz kérdés az már rázósabb. Eredetileg úgy tudta, hogy civilek szállítására 
használható a kisbusz. Most úgy tűnik, hogy nem. Dilemmában van, adják vissza a 
támogatást, vagy vegyenek 9 személyes gépjárművet. Ténynek tartja, hogy az 
Alapszolgáltatási Központnak nincs szüksége ilyen járműre. Véleménye szerint ne 
vásároljanak semmilyen járművet. 

Széplaki Zoltán képviselő elmondja, hogy 18 év alatt nem volt ilyen helyzetben. Két 
bizottsági ülésen máshogy szavazott, és lehet hogy most harmadikféleképpen fog 
szavazni. Szörnyű helyzetben vannak a jogszabály értelmezés tekintetében. A civileket
támogatni kell, de törvénytelenséget nem követhetnek el. Véleménye szerint az 
Alapszolgáltatási Központnak a 17 személyes kisbusz nagy, de a 9 személyes 
gépjármű is. Arra a feladatra másmilyen jármű kellene. Ezzel szemben elnyert 
támogatást nem adhatnak vissza. Az elmúlt 18 évben nem volt ilyen pályázati 
lehetőség, több gazdasági program is tartalmazta szociális gépjármű beszerzését. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy a pályázati kiírás szerint legalább 8+1 személyes 
járműre lehetett pályázni, melyet akadálymentesíteni kell, hogy kerekesszékkel is fel 
lehessen szállni. A 9 személyes gépjárműhez elegendő a B kategóriás jogosítvány, míg
a 17 személyeshez D kategóriás kell, és magasabb a fenntartási költség. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy a határozatba szerepeljen az, hogy az 
egészségügyi ellátáshoz való hozzájutás biztosításában segít a gépjármű, és nem kell 
hozzá sofőrt felvenni, hanem a meglévő dolgozókkal oldják meg a vezetést. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy azért is szeretnének 9 személyes gépjárművet, 
mert ahhoz nem kell plusz sofőrt felvenni. Az egészségügyi ellátáshoz való 
hozzájutást biztosítani kell. 

Javaslatára a Képviselő-testület 8 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal, tartózkodás 
nélkül – az alábbi határozatot hozza: 

20/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

96/2008.(IV.24.) számú határozatát az alábbiakkal módosítja:

A 9/2008.(I.24.) FVM rendelet alapján a vidéki gazdaság 
és lakosság számára nyújtott alapszolgáltatások körében 

a kistérségi közlekedési szolgáltatások fejlesztésére igénybe 
vehető támogatások jogcímen elnyert támogatást

9 személyes gépjármű vásárlására fordítja.

Határidő: azonnal
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi határozatot hozza: 
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21/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

integrált óvoda-bölcsőde intézmény alapítását határozza el,
a bölcsődei csoport 2009. szeptember 01-vel kezdi meg működését. 

A Képviselő-testület megbízza a Polgármesteri Hivatalát, hogy
készítse el az integrált intézmény, óvoda-bölcsőde alapító okiratát. 

Képviselő-testület megbízza az óvoda vezetőjét, 
hogy az integrált intézmény szakmai programját

készítse el. 
Határidő: 2009. március 26.

Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna (alapító okirat)
Juhász Antalné (szakmai program) 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi határozatot hozza: 

22/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a bölcsődei csoport indításához hiányzó 1.374 eFt-ot 
a következő előirányzatokból való átcsoportosítással fedezi:

Az Alapszolgáltatási Központ:
személyi juttatásokból 525 eFt
munkaadót terhelő járulékokból 181 eFt
dologi kiadásokból 162 eFt
Az önkormányzat általános tartalékából 506 eFt

Juhász Antalné vezető óvónő köszöni a Képviselő-testület támogatását. Köszöni, hogy 
beleélték magukat a helyzetükbe. 
A téma kapcsán nagyon sok segítő partnerre talált. Kéri a szülőket, hogy igényüket 
megerősítve jöjjenek, hozzák a gyermekeiket a bölcsődébe. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
Művelődési, Sport és Szociális Bizottság tárgyalta a civil szervezetek támogatási 
kérelmeit. A költségvetésben meghatározott keret kevésnek bizonyult, annak ellenére, 
hogy a legtöbb szervezet részére a tavaly évben kapott támogatással megegyező 
mértékű támogatást javasol a bizottság megállapítani. Javaslatuk kiosztásra került, 
melyen szerepel, hogy a lakáscélú kölcsönök előirányzatból történő átcsoportosítás. 

Kovács László képviselő korrektnek tartja a javaslatot, és elfogadásra javasolja. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal – 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül – az alábbi határozatot hozza: 

23/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a társadalmi és non-profit szervezetek támogatását
a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság javaslata

alapján fogadja el. 
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Nosza József polgármester elmondja, hogy a költségvetés összefügg a KHB kérelmével. 

Kurilla Olivér képviselő, a KHB volt elnöke elmondja, hogy a sporttelep felújítás 
pályázatakor az önkormányzat 1,8 millió Ft támogatásának feltételeként az 
önkormányzat és az egyesület között született egy együttműködési megállapodás, 
mely szerint az egyesület a személyi kiadások kivételével a fenntartási költségeket 
átvállalja az önkormányzattól 2011. október 31-ig, abban a reményben, hogy tudják 
működtetni a sporttelepet. Hogy a fejlesztések és a befektetett munka ne vesszen 
kárba, rá voltak kényszerítve, hogy aláírják a megállapodást. 
Ahogy a kihasználtság nőtt, úgy a közüzemi díjak is növekedtek. A finanszírozást 
eddig magánszemélyektől kapták, de már nem tudják fizetni az összes számlát. 
A 2008. évi elmaradásukat 2009. évben rendezik. Az együttműködési megállapodás 
tartalmazza, hogy évente felülvizsgálható. A KHB tagjai fiatalok, tanulók, ezért nem 
látják biztosítottnak, hogy be tudják fizetni a költségeket. 
Kéri a megállapodás felbontását vagy módosítását. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző a megállapodásból felolvassa, hogy: „Az egyesület, 
hogy az alapszabályzatában rögzített célokat megvalósíthassa kiemelt jelentőségűnek 
ítélte meg a községi sporttelep rendbehozatalát. Ennek érdekében javasolta az 
Önkormányzatnak a Nemzeti Sporthivatal által kiírt pályázati felhíváshoz történő 
csatlakozást.” Ebből is látszik, hogy nem volt kényszer, hogy megkössék a 
megállapodást. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság javasolja, hogy a Községi Sportkör szakosztályvezetői, a KHB régi és új 
vezetősége, illetve a Polgármesteri Hivatal vezetése tartsanak megbeszélést ez ügyben.

Nosza József polgármester egyetért a javaslattal. Elmondja, hogy a számlák ki vannak 
fizetve, mert azokat az önkormányzat rendezte. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – az alábbi határozatot hozza: 

24/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza a Művelődési, Sport és Szociális Bizottságát, hogy
a Köröstarcsa Hangulat Brigád a köröstarcsai fiatalokért Közhasznú Egyesülettel

a Községi Sportpálya működtetésére kötött megállapodás felülvizsgálatával. 
A Művelődési, Sport és Szociális Bizottság javaslatát terjessze

a Képviselő-testület elé. 

Határidő: 2009. április 23. 
Felelős: Nyíri László bizottság elnöke
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Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy elkészítette az önkormányzat 2009. évi
közbeszerzési tervét, mely az Alapszolgáltatási Központ felújítását tartalmazza. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a tervet. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

25/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a 2009. évi közbeszerzési tervét elfogadja. 

(A közbeszerzési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy elkészült az önkormányzat 2009. évi 
közfoglalkoztatási terve. Az „Út a munka világába” program nagy terhet ró az 
önkormányzatra. A segélyezetteket kötelező foglalkoztatni. A munkanélküliek száma 
nőtt. A tervet jelentős változás esetén lehet módosítani. A segélyesek 
foglalkoztatásának költségét támogatja az állam, viszont az eszközökre, és irányító 
személyre nem biztosít forrást. 
A tervet a szociálpolitikai kerekasztal és a munkaügyi központ is véleményezte. 
Elmondja, hogy a táblázat 6. pontjában az a) és b) sor összege felcserélődött, tehát az 
önkormányzati forrás a kisebb összeg. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a tervet. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy biztos új módszert, irányítási technikát kell 
kialakítani ezen dolgozók munkájához. Bízik benne, hogy hasznos munkát fognak 
végezni. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

26/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a 2009. évi közfoglalkoztatási tervét elfogadja. 

(A közfoglalkoztatási terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoport vezető kiegészítésként elmondja, hogy a 12/a 
mellékletből kimaradt a külterületen élők kommunális adókedvezménye. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete
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5/2009.(              )
önkormányzati rendelete

az önkormányzat 2009. évi költségvetéséről

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Hatodik napirendi pont: Tájékoztató az ÖKOCENTRUM üzemeltetéséről.

Nosza József polgármester elmondja, hogy az Ökocentrumot előbb-utóbb majd más funkcióra
is tudják használni. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja a tájékoztatót. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság szintén elfogadásra javasolja a tájékoztatót. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

27/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

az Ökocentrum üzemeltetéséről szóló tájékoztatót elfogadja. 

Hetedik napirendi pont: Bejelentések

Smiriné Kokauszki Erika intézményvezető bejelentésében elmondja, hogy elkészítette a 
Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 2009. évi beiskolázási tervét a 7 éves 
továbbképzési terv alapján. Nem vesznek részt 2009. évben továbbképzésen. 

Következő bejelentésében elmondja, hogy az intézményi tárgyieszköz fejlesztéseket 
pályázati úton szokták megoldani. Március 25-i határidővel van egy érdekeltségnövelő
támogatási lehetőség. Színpadi előfüggöny vásárlásra és függöny lángmentesítésre 
akar pályázni. Az önerő az intézmény költségvetésében biztosított. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal, 1 
tartózkodással, ellenszavazat nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

28/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár 2009. évi

beiskolázási tervét jóváhagyja. 

(A beiskolázási terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: folyamatos
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Felelős: Smiriné Kokauszki Erika 
intézményvezető

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

29/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a 4/2004. (II. 20.) NKÖM rendelet alapján pályázatot nyújt be
a közművelődési intézmény, közösségi színtér technikai, 

műszaki eszközállományának, berendezési tárgyainak gyarapítása 
keretében a nagyterem színpadára lángmentesített 

előfüggöny beszerzése bruttó 198.000.- Ft-ért
A pályázathoz szükséges 50.000.- Ft-os önrészt a 2009. évi

költségvetésében biztosítja. 

Határidő: 2009. március 25.
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy a Békés Megyei Önkormányzat 
rendezvénysorozata az Otthonunk Békés megye program. Minden településre 
ellátogatnak egyeztetett időpontban, és rendezvényt hoznak a településre. Ehhez 
szükséges ünnepi testületi ülést tartani. A nyári időpontok már foglaltak, a szabad 
időpontok közül az október 9-it gondolta megfelelőnek. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

30/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

az Otthonunk Békés megye rendezvénysorozat
köröstarcsai megrendezését 2009. október 09-ra tűzi ki. 
Megbízza a polgármestert a rendezvény előkészítésével. 

Határidő: 2009. október 09. 
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester következő bejelentésében elmondja, hogy a Békés Megyei 
Vízművek Zrt. kérte, hogy az Önkormányzat, mint árhatóság a szükséges határozattal 
gyakorolja egyetértési jogát a kezdeményezett vízterhelési díjak 2009. február 1-i 
bevezetéséhez. A levél kiosztásra került. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság elfogadásra
javasolja az előterjesztést. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 
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31/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete, 
mint árhatóság egyetért a Békés Megyei Vízművek Zrt. 

2009. évi vízterhelési díj meghatározásának módszerével, 
és a díj összegével.

(A meghatározás módszere és a díj összege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Nosza József polgármester bejelentésében elmondja, hogy előterjesztésre került az 
Idősekotthona helyének kijelölése. A testület határozata alapján utánajárt a szükséges 
területek megvásárlási lehetőségének. A József A. u. 16. szám alatti ingatlan 
tulajdonosa Budapesten él, még nem tudott vele beszélni, de folyamatban van az ügy. 
A Bocskai u. 2. szám alatti ingatlan tulajdonosa a telke szükséges részét hajlandó 
eladni. A két Kossuth utcai ingatlant túl drágán adnák. 

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság javasolja, 
hogy a polgármestert bízzák meg a további tárgyalással. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság egyetért a Pénzügyi Bizottság javaslatával. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy ilyen nehéz gazdasági körülménye között az 
olcsóbb megoldást kell választani. Van fedezet a vásárlásra?

Nosza József polgármester elmondja, hogy az ingatlan eladásból származó bevételekből lenne
fedezet. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

32/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
megbízza a polgármestert, hogy folytasson tárgyalást a 

Köröstarcsa József A. u. 16. szám alatti ingatlan tulajdonosával
az ingatlan Idősek Otthona céljára történő megvásárlásáról. 

Határidő: 2009. április 23. 
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester elmondja, hogy megkereste a Békési Polgárvédelmi Szövetség, 
hogy az önkormányzat legyen a tagja. A tagdíj 13.000.- Ft. Nem tartja szükségesnek a 
tagságot, mert a Békési Polgári Védelmi Iroda e területen szükséges tevékenységüket 
mindenben segíti, és elégedettek az együttműködéssel. 

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 
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33/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

nem kíván tagja lenni a Békési Polgárvédelmi Szövetségnek. 

Határidő: 2009. március 26. 
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

a határozat továbbításáért

Nosza József polgármester elmondja, hogy a március 15-i ünnepségen történő ünnepi beszéd 
tartására felkérte Nagy László országgyűlési képviselőt. 

Bácskay Tamás alpolgármester nem tartja szerencsésnek az időpontot Nagy László 
országgyűlési képviselő megnyilvánulására, mivel egy kisebbségi kormánypárti 
képviselő, mely most nem élvez bizalmat. Inkább azt javasolja, hogy az iskola 
nyújtson segítséget az ünnepi beszéd kapcsán. 

Mikó Imre képviselő úgy gondolja, hogy ne hozzák ide az országos politikát. Ők helyi 
politikával vannak megbízva. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő nem ért ezzel egyet, nem függetleníthetik magukat az 
országos politikától, mivel annak részesei. Bácskay Tamás alpolgármester megfontolt 
javaslatát támogatja. 

Széplaki Zoltán képviselő elmondja, hogy Mikó képviselővel ért egyet. Van elég 
problémájuk a „nagy politika” nélkül is. Ha nem megfelelő Nagy László most, akkor 
mikor lenne jó alpolgármester szerint? Nagy László nem csak országgyűlési képviselő,
hanem helyi származású is, itt él, szóhoz kellene engedni. 
Lehet ezt normálisan is csinálni, mint eddig. 

Bácskay Tamás alpolgármester elmondja, hogy mondhat beszédet, csak véleménye szerint 
most nem szerencsés. 

Nosza József polgármester elmondja, hogy ő ünnepi szónoklattal kapcsolatosan nem 
egyeztetett az iskolával. 

Felteszi szavazásra Bácskay Tamás alpolgármester módosító javaslatát, mely szerint 
az iskolát bízzák meg ünnepi beszéd tartásával Nagy László országgyűlési képviselő 
helyett. 

4 képviselő igennel, 4 képviselő nemmel szavazott, 2 képviselő tartózkodott. 

A polgármester megállapította, hogy a javaslatot a Képviselő-testület nem fogadta el, 
mert nem kapta meg a képviselők több mint felének igen szavazatát. 

Mivel nincs meg a többségi szavazat, felteszi szavazásra a kérdést, mely szerint Nagy 
László országgyűlési képviselőt kérjék fel a március 15-i ünnepi beszéd megtartására. 

5 képviselő igennel, 4 képviselő nemmel szavazott, 1 képviselő tartózkodott. 
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A polgármester megállapította, hogy a javaslatot a Képviselő-testület nem fogadta el, 
mert nem kapta meg a képviselők több mint felének igen szavazatát. 

A polgármester technikai szünetet rendel el. 

A polgármester a szünet után elmondja, hogy mivel egy képviselő sem vállalja az 
ünnepi beszéd megtartását, és hogy feloldja ezt a helyzetet, ő vállalja az ünnepi 
szónoklatot.

Javaslatára a Képviselő-testület 7 igen szavazattal, 3 tartózkodással, ellenszavazat 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

34/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza a polgármestert, hogy a 2008. március 15-i községi megemlékezés 
ünnepi szónoka legyen.

Határidő: 2009. március 15.
Felelős: Nosza József polgármester 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző bejelentésében elmondja, hogy az Alapszolgáltatási 
Központnál március 1-ig kell elfogadni a térítési díjat. Javasolják az ingyenes 
klubhasználatot, és a házi segítségnyújtásnál sem javasolnak gondozási díjat 
megállapítani. 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke elmondja, hogy a 
bizottság egyetért a javaslattal. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi rendeletet alkotja:

Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete 

6/2009.(            )
önkormányzati rendelete 

a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
5/1993.(VII.8.) önkormányzati rendelet

módosításáról

(A rendelet szó szerinti szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Smiri László képviselő az Ügyrendi Bizottság elnöke bejelentésében elmondja, hogy 
Bácskay Tamás alpolgármester kérelemmel fordult a Képviselő-testülethez, mely 
szerint az Ovisokért Alapítvány kuratóriumi elnöki tisztségének betöltéséhez járuljon 
hozzá a testület. 
Az Ügyrendi Bizottság javasolja, hogy a Képviselő-testület járuljon hozzá a tisztség 
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betöltéséhez. 

Bácskay Tamás alpolgármester jelzi, hogy nem vesz részt a szavazásban. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 9 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

35/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
hozzájárul ahhoz, hogy Bácskay Tamás alpolgármester 
az Ovisokért Alapítvány kuratóriumának elnöke legyen.

Kovács László képviselő a Pénzügyi Bizottság elnöke bejelentésében elmondja, hogy a 
bizottság rendkívüli ülést tartott ahol a napirend a 15/2009.(I.29.) számú Képviselő-
testületi határozat 1. és 6. pontjában megjelölt javaslatok megvizsgálása és a javaslatok
kidolgozása volt. 
A Pénzügyi Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy Puskás Ildikó a Békési 
Kistérségi Társulás alkalmazottját bízza meg a településmenedzseri feladatok 
ellátásával, akinek szeptember 30-ig van szerződése, illetve javasolja a Képviselő-
testületnek, hogy Bácskay Tamás alpolgármestert és Kurilla Olivér képviselőt bízza 
meg az irodaépítés és lakópark építés lehetőségeinek megvizsgálásával. Az áprilisi 
Képviselő-testületi ülésre készítsenek írásos előterjesztést.

Kurilla Olivér képviselő bízik benne, hogy az elkövetkezendő fél év megmutatja, hogy 
hosszú távon is működik a településmenedzselés. A hétköznapi lakosok és a 
vállalkozások is keressék fel. 

Molnár Sándor képviselő elmondja, hogy ezt a lehetőséget propagálni kell. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

36/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

felkéri Puskás Ildikót a Békési Kistérségi Iroda – a köröstarcsai Polgármesteri 
Hivatalban munkát végző - pályázati referensét,

hogy nyújtson segítséget a helyi vállalkozók, civil szervezetek
részére pályázat figyelés, pályázat készítésben. 

Határidő: azonnal
Felelős: Nosza József polgármester 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

37/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza Bácskay Tamás alpolgármestert és Kurilla Olivér képviselőt,
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irodaépítés és lakópark építés lehetőségeinek megvizsgálásával.
Az áprilisi Képviselő-testületi ülésre készítsenek

írásos előterjesztést. 

Határidő: 2009. április 23. 
Felelős:Bácskay Tamás alpolgármester 

Kurilla Olivér képviselő 

Nyíri László képviselő a Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke bejelentésében 
elmondja, hogy a bizottság tárgyalta a 15/2009.(I.29.) számú Képviselő-testületi 
határozat 2., 4. és 7. pontjában megjelölt javaslatok megvizsgálását és javaslatok 
kidolgozását. 
A 2. pont vonatkozásában a bizottság az alábbiakat tudja javasolni:
A településről prospektust utoljára 98-ban adtak ki, melyet frissíteni lehetne. Ennek 
anyaga jelenjen meg a honlapon, és kérjenek róla véleményeket. Ebben az évben ne 
adjanak ki új prospektust. Jelenleg több a településről szóló prospektus van, melyet a 
natúrpark, illetve a kistérség készített. Ez színes, igényes, 3 nyelvű kiadvány, melyet 
nem igen lehet felülmúlni. 
A honlapon jelenjenek meg az eladó önkormányzati ingatlanok, és a lakosoknak is 
biztosítsák ezt a lehetőséget. Az iskolában a gyerekek feladata is lehetne a honlap 
böngészése, így talán mások figyelmét is felhívhatják dolgokra. 
A 4. pont vonatkozásában a bizottság az alábbiakat javasolja:
A sportpálya kihasználtságával elégedettek lehetnek. A látogatottság a reményeik 
szerint alakul. Helyi rendezvényekhez javasolják népszerűsíteni a területet. Az 
úszásoktatás helyben nem valósítható meg. Békéscsabán van tanuszoda, melyet csak 
tanórai keretek között lehetséges látogatni. A nagy távolság és a díj jelentős terhet 
jelentene a szülőknek. Elérhetőbb a mezőberényi strand, ahol nyáron 1-2 hetes 
tanfolyam adta lehetőség van. Ennek szervezéséhez nyújtson segítséget az 
önkormányzat. Az élsportolók táboroztatására nem látnak lehetőséget színvonalbeli 
hiányosságok miatt. A turizmus előmozdítására a kikötő, kajak, kenu túra kapcsán, 
ezek népszerűsítése által látnak lehetőséget. 
A 7. pont vonatkozásában a bizottság az alábbiakat javasolja:
A KÖBE közreműködésével javasolják felújítani a kaputól-küszöbig programot. 
Javasolja a bizottság, hogy készüljön a zöldterületekről kataszter, illetve fakataszter és 
fásítási terv a környezetük szebbé tétele érdekében. 
Elmondja, hogy pályázati lehetőség van tanösvény elkészítésére. Ez nagy szakmai 
hátteret igényel, melyhez kérné az iskola segítségét. 
Bízik az előre mutató javaslatok jövőjében. 

Kurilla Olivér képviselő elmondja, hogy 2006 óta most érzi, hogy amit sikerült elérni 
beruházásokat, most tudják hasznát venni, benépesíteni. Az elhangzott javaslatokat 
támogatni kell, még ha elvetendők is vannak köztük. 

dr. Mieczynszky Ernő képviselő elmondja, hogy a fakataszter és fásítási terv után jelöljenek 
ki egy területet, ahol a házasságkötések és gyermekek születése alkalmából emlékfát 
lehessen ültetni.
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Nosza József polgármester elmondja, hogy a vízisportok érdekében beszél Kálmán Tiborral a 
békési Polgármesteri Hivatal  sportmenedzserével. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző elmondja, hogy a falusi vendégfogadásról szóló 
tájékoztató a Tarcsai Híradó következő számában fog megjelenni. 

Smiriné Kokauszki Erika intézményvezető elmondja hogy a honlap folyamatosan frissül. 
Ha bármilyen anyag ide jut, akkor az néhány órán belül felkerül a honlapra. Ha eljut 
hozzájuk a kritika, azt megvizsgálják. Ha írnak a honlapra, akkor működik, ha nem 
írnak rá, akkor nem működik. Nem látványos és rafinált, de jól átlátható és 
használható a honlap. Hogy mennyire él, az a használóktól függ. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

38/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
2009. évben nem készít a településről önálló kiadványt

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

39/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a település honlapján megjelenteti a helyi ingatlanértékesítési szándékokat.

Határidő: 2009. április 30. 
Felelős:Smiriné Kokauszki Erika 

intézményvezető

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

40/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

felkéri a kikötő üzemeltetőjét a vízisportok beindításában való
közreműködésre.

A Képviselő-testület a köröstarcsai gyerekek úszásoktatásához
igény alapján segítséget nyújt. 

Nosza József polgármester javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

41/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza a Polgármesteri Hivatalát, hogy készítsen zöldterületekről katasztert, 
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fakatasztert, és fásítási tervet.
A Képviselő-testület támogatja, hogy kerüljön olyan terület kijelölésre, ahol a

házasságkötések és gyermekek születése alkalmából emlékfát lehet ültetni.
Pályázati lehetőség esetén tegyenek javaslatot tanösvény létesítésére. 

Határidő: 2009. augusztus 31. illetve folyamatos
Felelős: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

Smiriné Kokauszki Erika intézményvezető bejelentésében elmondja, hogy a TÁMOP 3.2.3. 
oktatás kiegészítő foglalkozással kapcsolatos pályázat keretében lehetőség van 
eszközök beszerzésére. Ezzel is próbálják tágítani az iskola szűkös kereteit. 

Nosza József polgármester javasolja, hogy a kikötő és szabadstrand üzemeltetésre beérkezett 
pályázatok zárt ülésen tárgyalását, mivel a nyilvános tárgyalás üzleti érdeket sértene.

Javaslatára a Képviselő-testület 10 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül - az alábbi határozatot hozza: 

42/2009.(II.26.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete
a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény

12.§. (4) b, pontja alapján
általa kiírt pályázat tárgyalásakor

zárt ülést rendel el, tekintettel arra, hogy
a nyilvános tárgyalás üzleti érdeket sértene.

Nosza József polgármester elmondja, hogy a soron következő testületi ülés 2009. április 23. 
napján kerül megtartásra, az alábbi napirendi pontokkal.

Napirend

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról és a két ülés között történt 
fontosabb eseményekről

Előadó: Nosza József polgármester 

2. Beszámoló az önkormányzat 2008. évi költségvetésének teljesítéséről. 
            Előadó: Nosza József polgármester

3. A Szociális Bizottság és a polgármester beszámolója az átruházott szociális és 
gyermekvédelmi hatáskörök gyakorlásáról. 
           Előadó: Nyíri László Művelődési, Sport és Szociális Bizottság elnöke
                         Nosza József polgármester 

4. Beszámoló az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatainak 
ellátásáról. 
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           Előadó: Szabó Károlyné vezető-főtanácsos
                         Vértes Katalin családsegítő

5. Lakáscélú támogatásokról döntés.
           Előadó: Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna jegyző 

6. Bejelentések.

Nosza József polgármester megköszöni mindenkinek a munkát és az ülést befejezettnek 
nyilvánítja. 

K.m.f.

Nosza József Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna 
polgármester   jegyző 
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